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Üdvözlő 
távirat 

Kádár János, az MSZMP 
KB első titkára és Losonczi 
Pál, az Elnöki Tanács elnö-
ke táviratban fejezte ki jó-
kívánságait K im Ir Szennek, 
a Koreai Munkapárt KB fő-
titkárának, a KNDK elnöké-
nek 65. születésnapja alkal-
mából. 

E/ső fokú 
készültség 
a Tiszán 

A tavaszi első árhullámot 
követően Algyő fölött a Ti-
sza Csongrád megyei sza-
kaszán a magas vízállás 
miatt ismét első fokú ár-
vízvédelmi készültséget ren-
deltek el; ami a figyelőszol-
gálatból áll. 

A prognózis szerint egy 
hét alatt a folyó vízszintje 
újabb 40—50 centimétert 
emelkedik. 

A Tisza vízállása Mind-
szentnél 672, Szegednél 637 
centiméter. A Maroson és 
a Körösökön egyaránt kö-
zepes a vízállás. Így a kö-
zeli napokban a mellékfo-
lyókról nagyobb vízutánpót-
lással nem kell számolni. 

Abban az esetben, ha a 
Tisza vízgyűjtő területén 
hosszan tartó esőzések nem 
lesznek, másodfokú árvíz-
védelmi készültségre nem 
kerül sor. 

Gáspár Sándor 
kitüntetése 

Losonczi Pál átadja a kitüntetést Gáspár Sándornak 

Gáspár Sándort, az Elnöki Tanács titkára és 
MSZMP Politikai Bizottságé- Földvári Aladár, a SZOT 
nak tagját, a Szakszerveze- elnöke. 
tek Országos Tanácsa főtit- A kitüntetés átadása után 
kárát hatvanadik születés- az MSZMP Politikai Bízott-
napja alkalmából az Elnöki sága ebédet adott Gáspár 
Tanács a magyar és a nem- Sándor tiszteletére, amelyen 
zetközi munkásmozgalomban, részt vettek a Politikai Bi-
a szocialista társadalom épí- zottság tagjai, a Központi 
tésében szerzett kiemelkedő Bizottság titkárai, valamint 
érdemei elismeréseként a Brutyó János, a Központi 
Magyar Népköztársaság Ér- Ellenőrző Bizottság elnöke. 
demrendjével tüntette ki. A Központi Bizottság nevé-

A kitüntetést Losonczi Pál, ben Kádár János köszöntöt-
az Elnöki Tanács elnöke ad- te Gáspár Sándort, 
ta át. Jelen volt Kádár Já- * 
nos, az MSZMP Központi A Szovjetunió Legfelsőbb 
Bizottságának első titkára, Tanácsa elnöksége Gáspár 
Lázár György, a Miniszter- Sándort, az MSZMP Politi-
tanács elnöke, Biszku Béla, kai Bizottságának tagját, az 
a Központi Bizottság titká- Elnöki Tanács helyettes el-
ra. az MSZMP Politikai Bi- nőkét, a SZOT főtitkárát 
zottsága tagjai, Borbély csütörtökön az Októberi For-
Sándor, a Központi Bizottság radalom Érdemrenddel tün-
titkára, Cseterki Lajos, az tette ki. 

Napirenden 

Hz úthálózat felújítása 
és a zöldségtermesztés 

Ülést tartott a yárosi tanács vb 
Szeged megyei város tanácsának végrehajtó bizottsága csupán 3,4 százalékán ter-

tegnap délelőtt ülést tartott, Papp Gyula elnökletével. A melnek zöldséget, ennek is 
testület számos fontos előterjesztést és napirendet tárgyalt jó része fűszerpaprika. A vá-
meg, melyek közül különösen figyelemre méltó volt — rosellátás érdekében feltétle-
közérdekűsége miatt — a város úthálózatának rekonstruk- nü l szükséges, hogy zoldség-
ciója és a zöldségtermesztés helyzete és feladatai. termő területüket növeljék, 

. . , . , , és magasabb hozamokat érje-
Az úthálózat generális át- zavartalan bonyolítása érde- n e k e , A r n e & l e v ő kertészeti 

építése tulajdonképpen a kében. Így még idén elké- tejepek k ö z ü l c s u p d n ^ t j j 
harmadik ötéves tervben kez- szül a Lenin körút építésé- gje(. fsz-é alkalmas korszerű 
dődött Szegeden, de az akko- nek első üteme, és tervezik nagyüzemi termelésre és a 
ri anyagi lehetőségek és épí- már a Mérey utca—Dugonics F c iSzabadulás Termelőszövet-
tőkapacitás miatt jóformán tér közötti szakaszt, amely- k e z e t tervei között szerepel a 

1979—1980 kertészet nagyobb arányú fej-
lesztése. Ez a téesz pályáza-

Egyesült Izzó 

Munkás-katona nagygyűlés 
Czinege Lajos és Vo Nguyen Giap beszéde 

A hazánkban tartózkodó 
vietnami katonai küldöttség, 
amelyet Vo Nguyen Giap 
hadseregtábornok, a VKP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, miniszterelnök-helyettes, 
nemzetvédelmi miniszter ve-
zet, csütörtökön az Egyesült 
Izzóba látogatott el. A ven-
dégek felkerestek több üzem-
csarnokot, tájékozódtak a 
gyárrészlegek munkájáról, 
majd forró hangulatú mun-

Vo Nguyen Giap. — Ezt bi-
zonyítja az a győzelem is, 
amelyet a vietnami nép a 
kommunista párt vezetésével 
hősies harcokkal vívott ki. 
Az imperializmus, így az 
amerikai imperializmus sem 
képes meghátrálásra kény-
szeríteni a nemzeti felszaba-
dító mozgalmakat. Nem tud-
ja megakadályozni, hogy a 
különböző országok népei 
szilárdan haladjanak a szo-

kás-katona nagygyűlésen ta- cializmus útján. Hangoztatta, 
lalkoztak a gyár és a fővá- hogy Vietnam mélységesen 
ros dolgozóinak képviselői-
vel. 

A himnuszok elhangzása 
után dr. Molnár Endre, a 
budapesti pártbizottság tit-
kára köszöntötte a megjelen-
teket, majd Czinege Lajos 
vezérezredes, honvédelmi 
miniszter szólt a nagygyűlés 
résztvevőihez. 

Beszédében méltatta a 
Vietnami nép nehéz küzde-
lemben kivívott, történelmi 
jelentőségű győzelmét. Azt, 
hogy áldozatos, hősi küzde-
lemben megakadályozta a 
világ legerősebb imperialista 
hadigépezete szándékának 
megvalósítását. 

A miniszter szólt arról, 
hogy most egy újabb, bonyo-
lultabb fejlődési szakasz 
előtt áll Vietnam népe. A 
magyar nép mélységes meg-
&'őződése, hogy Vietnam né-
f 3 megvalósítja forradalmi 
pártia célkitűzéseit. Az 
MSZMP Központi Bizottsá-
ga, a kormány, dolgozó né-
pünk, fegyveres erőink, had-
seregünk nevében további 
kimagasló sikereket kívánt 
V'rtnam szocialista társadal-
~ 5 " a k építéséhez, majd be-
mentette: a Magvar Néo-

' ' •'•ereg zászlót adománvoz 
e hős vietnami nénhadse-
r '•nek. Ezután — nagy tans 
k'ázben — átnyújtotta Vo 
Ngwien Gian hadseregtábor, 
nnknak a két ország címeré-
vel ékesített emlékzsázlót. 

Ezt követően a vietnami 
katonai küldöttség vezetőie 
lépett a mikrofonhoz, s tol-
mácsolta hazája névének és 
hadseregének üdvözletét. 

A szocializmus ma erösebb. 
tnint valaha — hangsúlyozta 

átérzi a Szovjetunióhoz, a 
szocialista országok közössé-
géhez fűződő barátság jelen-
tőségét, örökké emlékezetes 
marad számára a fegyveres 

harc idején nyújtott cselek-
vő szolidaritás. Meleg sza-
szavakkal szólt arról a test-
véri támogatásról, amelyet 
a magyar nép nyújtott Viet-
namnak. 

Nagy tapssal fogadott be-
széde végén Vo Nguyen Giap 
átnyújtotta Czinege Lajosnak 
a vietnami néphadsereg győ-
zelmét jelképező zászlót. Ez-
után Pápai Istvánné brigád-
vezető és Szűcs György szo-
cialista brigádvezető az Izzó 
és Budapest dolgozói nevé-
ben köszöntötték a vietnami 
vendégeket. 

A nagygyűlés az Interna-
cionálé hangjaival ért véget. 
(MTI) 

Áruszállifásek 
A népgazdasági tervben tavalyinál több, összesen 31,6 

1977-re meghatározott feszi- mill ió tonna árut szállított 
tettebb feladatok érzékelhe- el, a Volán 31,7 mill ió tonnás 
tők voltak a közlekedésben árufuvarozási teljesítménye 
ís, amelynek teljesítményei — elsősorban az időjárás, a 
a tennivalókkal összhangban felázott talaj miatt elma-
alakultak, a vasút és a Vo- radt földmunkák miatt — 
Ián az első negyedévben valamivel alatta maradt a 
végeredményben eleget tett tavalyinak. 

kötelezettsegeinek — állapi-
totta meg dr. Ábrahám Kál-
mán közlekedés- és posta-
ügyi államtitkár elnökleté-
vel csütörtöki ülésén a Köz-
ponti Szállítási Tanács. Az 
ülésen részt vett Pullai Ár-
pád közlekedés- és pcffitaügyi 
miniszter. 

Az ülésen a tárcák képvi-
selői beszámoltak területük 
szállítási helyzetéről, s je-
lezték a következő hónapok 
várható árumennyiségét. 
Külön foglalkozott a tanács 
az előszállítások első ne-
gyedévi eredményeivel. A 
tanács megállapította, hogy 
az év első másfél hónapjától 
eltekintve, a szállítás szem-
pontjából kedvezőtlen időjá-
rás ellenére kiegyensúlyozott 
volt a fuvarpiac. A forgalom 
február második felétől 
megélénkült, s főleg márci-
usban már megfelelően ala-
kult a szállítási ütem. Az 
első negyedévben a vasút a 

csak a Belvárosra terjedt ki. nek építési ideje 
A IV. ötéves tervben már 236 lesz. 
mil l ió forinttal gazdálkodha- Az új híd építése várha- lot nyújtott ^ állami tómo. 
tott a tanács, s ezt az össze- tóan 1979-ben fejeződik majd g a t á s r a tízhektáros zöldség-
get úgy igyekezett fölhoz- be és a hozza csatlakozó ut- h a j t a t ó ü v e g h á z m e gépí tése 
nálni, hogy a tomegkozleke- hálózat kapacitasat bővíteni érdekében 
dés zavartalanságát biztosítsa kell. Tervezik a Felső Tisza A háztáji földekből 660 
vele. A közúti forgalom erő- part átépítését és a nagykör- h e k t á r o n termesztenek zöld-
teljes novekedese megfelelő ut bizonyos szakaszainak szé- ^ t a V e t k e z e t e k segít-
tereloutakat kívánt a nagy lesitését. illetve szerkezet- s é g é v e i A téeszek az anya-
munkák elvégzéséhez, de erősítését. Az ú j lakónegye- k beszerzésében a szapo 
gondoskodni kellett arról is, dekhez vezető utak egy része rftóanyag-ellátásban a gépi 
hogy a legfontosabb utakat is elhasználódott, korszerúsí- m u n k á k elvégzésében a szál-
az alattuk húzódó közmű- teni kell a Sziliért sugárutat, jftásban az értékesítésben se-
vekkel együtt újítsák fel. Eh- a Hunyadi János sugárutat, g í t e n e k ' tagjaiknak és meg-
hez a vállalkozáshoz a KPM Újszegeden a Bérkert, a Ró- f e l e l 5 szaktanácsok'kal lát ják 
is hatásos segítséget nyújtott, zsa Ferenc és a. Csandádi ut- ^ őket Kiemelkedő mindeb-
s az eredmény: Szeged főút- cát, más városrészekben a ^ a m i h á l y t e l e k i f.\et 
halozata szinte teljesen meg- Fecske a Debreceni a Bo- T s z tevékenysége. A kisüze-
ujult vagy szerkezetileg meg- ross József, a Faragó, es a m i fs kisegítő gazdaságok-
erosödött. Bajcsy-Zsilinszky utcát. b a n j g e n m e n d ü l t a z ö l d . 

Olyan anyagi és kivitelezői Továbbra is gond marad ségtermesztési kedv. Megfe-
bázis jött létre évek során, a kiépítetlen, földes útháló- ie]g hitelekkel, szerződések-
amely a további felújítási zat, amelynek hossza Szege- k e k a felvásárlási rendszer 
feladatok meggyorsítását le- den a csatlakozott községek tökéletesítésével, tanácsadás-
hetővé tette. Gondoljunk csak adataival együtt 244 kilómé- többoldalú segítséget kap-
vissza, milyen hosszú ideig ter, vagyis a z összes útnak n a k , jóllehet a termelési kedv 
épült az Április 4. útja, 6 ez- majdnem 40 szazaléka. En- arányában nem nőtt a róluk 
zel szemben milyen lendüle- nek gyors csökkentésére egy- való gondoskodás mindenben, 
tesen halad a Lenin körút el- előre sem anyagi eszköze, Így például a kereskedelem-
ső szakaszának felújítása. sem építőkapacitása nincs a n e k i g e n a g y gondot okoz 

Az V. ötéves tervben utak városnak. kerti szerszámok beszerzése, 
és hidak fenntartására 310 Több fontos fórum és tes- vagy a műtrágyaellátás'aka-
millió forinttal rendelkezik a tület tárgyalta mostanában o dozása. 
város. A fenntartás évi költ- zöldség- és gyümölcstermesz- A végrehajtó bizottság 
ségei ebből legalább 20 mii- tést, és számos rendelet, in- megállapította, hogy ha az 
liót követelnek, és a perem- tézkedés járult hozzá a ter- időjárás is kedvezően alakul, 
kerületek gyorsított fejlesz- melési kedv fellendítéséhez, a város zöldségellátása meny-
tése, kohósalakos borítás és A zöldségtermesztésnek Sze- nyiségben és minőségben 
egyéb stabilizációs munkák a geden is nagy jelentősége egyaránt megfelelőnek ígér-
föides utakon ugyancsak el- van. hiszen a város lakossá- kezik az idén. Ehhez hozzá 
visznek 10 milliót. A rendel- gának ellátását elsősorban az kell járulnia az eddiginél na-
kezésre álló összegből a ta- itt működő termelőszövetke- gvobb mértékben a kereske-
nács továbbra is a gerincliá- zeteknek, háztáji gazdaságok- delemnek is, az áru közvetí-
lózat átépítését szorgalmazza, nak és kiskerteknek kell biz- tésével, megfelelő kínálat 
a szükséges közműfelújítá- tosítaniuk. A termelőszövet- biztosításával, korszerűbb 
sokkal, a tömegközlekedés kezetek szántóterületüknek raktározással. 

Vass Henrik 
látogatása Szegeden 

Szegedre látogatott tegnap és dr. Koncz János, a párt-
Vass Henrik, az MSZMP KB bizottság titkára. 

Gázmező Forráskúton 
A Nagyalföldi Kőolajkuta- szor az üllési gázmezőt. Án-

tó és Feltáró Üzem szegedi nak idején ugyanis legfeljebb 
szakemberei rendkívüli sike- 2400 méter körüli mélységig 
reket érnek most el: szén- fúrtak le, s ott jelentős szén-
hidrogéneket szokatlan bő- hidrogén-tároló rétegeket ta-
séggel ontó kutakat méiyite- láltak. Ezt a mélységet azon-
nek az úgynevezett makó— ban legutóbb 1000 méterrel 
hódmezővásárhelyi árok pe- megtoldották, s nagynyomá-
remének újbóli kutatása köz- sú, 300 méter vastag — az 
ben. A geológusok szerint átlagosnál tízszer vastagabb 
ugyanis az őshegység elsüly- — gázréteget csapoltak meg. 
lyedése után keletkezett 6000 Ugyanennek az ároknak 
méter mély árok — vagyis mentén hasonlóan nagy mély-
tenger — feltöltődésekor ke- ségig hatolva, most még je-
letkezett szénhidrogének a pe- lentősebbnek ígérkező gázme-
rem táján, nagy mélységben zőre bukkantak, az Ülléstől 
is megtalálhatók. nem messze levő Forráskút 

Így „fedezték fel" egy év- határában. A Forráskút 3. 
tized eltelte után néhány hó- számú fúrásponton, a bélés-
nappal ezelőtt immár másod- cső 3500 méter mélységbe 

történő belövésére nagy kö-

tagja, a Párttörténeti Intézet 
igazgatója, a Magyar Törté-
nelmi Társulat általános al-
elnöke. A történeti kutatás, 
ezen belül a helytörténeti és 
a munkásmozgalom történe-
ti kutatás helyzetéről és idő-
szerű kérdéseiről folytatott 
megbeszélést a megyei párt-
bizottságon, valamint a Jó-
zsef Attila Tudományegye-
temen. 

A megyei bártbizottságon 
lezajlott megbeszélésen jelen 
volt dr. Komócsin Mihály, 
a pártbizottság első titkára 

Az egyetemen a Magyar 
Történelmi Társulat szegedi 
és Csongrád megyei csoport-
jának megalakításáról volt 
eszmecsere. A résztvevők — 
az egyetemi, valamint a ta-
nárképző főiskolai történeti 
tanszékek és a helytörténeti 
kutatás képviselői — között 
ott volt Vass Henrik, a KB 
tagja, valamint dr. Tamasi 
Mihály, a megyei pártbizott-
ság osztályvezetője is. A 
megbeszélésen elnökölt dr. 
Rácz János, a JATE oktatási 
rektorhelyettese. 

rültekintéssel készültek fel. 
Az óvatosságra az egy év-
tizeddel ezelőtti, gyakori ül-
lési gázkitörések intették a 
kutatókat. Most még fokozot-
tabb elővigyázatosságra volt 
szükség, hiszen a nagyobb 
mélységben nagyobb nyomás-
ra számíthattak. A kutat 
nyugati importból nemrég 
beszerzett, különleges kitö-
résvédelmi szerelvénnyel lát-
ták el, de magát a béléscsö-
vet is nagy szilárdságú im-
portanyagból alakították ki. 
A rendkívüli intézkedéseket, 
alátámasztotta a várakozáson 
felüli eredmény: a béléscső 
belövése, vagyis a tárolóré-
teg megnyitása után, 200 at-
moszférás nyomással — a 
szokásosnak a kétszeresével 
— tört a felszínre a berende-
zéseket különösen igénybe 
vevő földgáz. 

a B. 

Bútorgyártás 
Száztízmillió forintos költ-

séggel korszerűsítik a balas-
sagyarmati Ipoly Bútorgyá-
rat. Nyugatnémet és olasz 
berendezéseket szerelnek feL 
Így lehetővé válik, hogy a 
bútorgyár évente 12 ezer 
garnitúrát készítsen eL 

Szovjet 
e lőadó 

referátuma 
A Nagy Októberi Szocia-

lista Forradalom közelgő 
60. évfordulója mind gyak-
rabban foglalkoztatja a köz-
véleményt és a tudományos 
világot. Ezzel függ össze az 
az esemény is, amely tegnap 
kezdődött Szegeden, és amely 
ma fejeződik be Szentesen. 

Megyénkbe érkezett ápri-
lis 14-én Alexandrov Szta-
niszlav Vasziljevics, a moszk-
vai Marxizmus—Leninizmus 
Intézet alosztályvezetője. 

A látogatót a megyei párt-

bizottságon fogadta dr. Koncz 

János, a megyei pártbizott-

ság titkára. Délután az Ok-

tatási Igazgatóságon A. Sz. 

Vasziljevics előadást tartott 

„Október és a világforradal-

mi folyamat" címmel. 

Ugyanezt az előadást is-

métli meg szovjet vendé-

günk ma Szentesen, a párt-

propagandisták előtt. 


